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Urejuje uredniški odbor: Cvel
bar Stanko, Kozole Drago, Rački 
Viktor, Vračun Viljem, Gec Rado, 
Gerhard Jože.

Odgovorni urednik: Gerhard Jože.
Uredništvo in uprava: Steklarna 

Hrastnik. — Izhaja stalno na 8 
straneh vsakega 5. v mesecu. — 
Naslov: »Steklar« glasilo kolekti
va Steklarne Hrastnik, tel. št. 
81-622 — interno 19. — Tisk in 
klišeji GP »Celjski tisk« Celje.

Letni občni zbor TOS steklarne
Letni skupščini sta prisostvo

vala predstavnik ZSS tov. Krme- 
ljerva in predsednik OSS Ulaga 
Zdieoe.

Prvo vprašanje, ki je  zahtevalo 
odgovor: zakaj tako maloštevilna 
udeležba, k je  je vzrok, da več 
ko t 20% delegatov ni upravičilo 
svoje odsotnosti z letne skupšči
ne, k ljub  tem u, da so bili volje
ni delegati kolektiva.

Predsednik TOS POČUČ MILE, 
čita letno poročilo

Uvodno poročilo je podal pred
sednik TOS tov. Počuč Mile. V 
poročilu, je  predvsem  pokazal 
naloge, katere bi m orala sindi
kalna organizacija v bodoče iz
vrševati. Predvsem glede nadalj
njega izpopolnjevanja sistem a 
delitve in u rejan je  pravilnih od
nosov pri delitvi osebnih dohod
kov. Poleg teh  nalog bo pred
vsem važno, da bo lahko samo
stojno nastopal p ri uveljavitvi 
družbene in  gospodarske refor
me. TOS bo  m oral skrbeti tudi 
za bolj kvalitetno delo organov 
upravljanja in  jim  pomagati. 
Predvsem pa bo moral kolektiv 
bolj redno obveščati o problem a
tiki izpopolnjevanja tekočih m e
sečnih planskih obveznostih.

Blagajniško poročilo je  podala 
tov. M ajcen Anka. V razpravi je 
sodelovalo več delegatov, ki so 
nakazali več problemov, ki jih 
bo m oral novo izvoljeni odbor v 
bodoče reševati.

M atko Franc je  sm atral, da 
smo v kolektivu dosegli znaten 
napredek p ri delavskem uprav
ljanju, nismo pa dosegli nobene
ga napredka p ri uveljavitvi EE. 
Po IV. plenum u CK ZK je  bil 
tudi v našem  kolektivu poudar
jen  h itre jši in  kvalitetnejši raz
voj delavskega upravljanja. Po
udaril je, da je sindikat tisti, ki 
m ora nuditi vso pomoč p ri reali

zaciji gornjih nalog. Dosegli smo 
znatni napredek pri uveljavitvi 
gospodarske reform e, predvsem 
v pogledu boljše m aterialne os
nove.

Klanšek Jože, d irek tor podjet
ja, je  sm atral, da je  bilo do sedaj 
sodelovanje med vsemi organi v 
tovarni dobro, vendar sm atra, 
da je  predvsem nujno, da se da
nes pogovarjamo, kako bomo de
lali vnaprej. Kako in kaj naj bi 
delala sindikalna organizacija v 
podjetju. Sm atra, da je orienta
cija pravilna — to s poudarkom  
na vzgoji članov za kvalitetno 
delo v organizaciji upravljanja. 
V bodoče bo m oralo biti naše 
delo drugačno, ne samo forumsko 
obravnavanje problemov, marveč 
obravnava problemov s celotnim 
kolektivom. Predlagal je, da bi 
se m orali vršiti večkrat sestanki 
po grupah — oddelkih — podod
borih.

Sedaj se prenašajo vse kom
petence navzdol od skupščine ob
čine, OSS — itd. Ko potem  ob
ravnavamo probleme, pa vedno- 
naletimo v kolektivu na proble
me in  nerazumevanje. S tandard 
si ne ustvarjam o samo s plača
mi, temveč m oramo strem eti za 
tem, d a  dvignemo- kvaliteto pred
vsem uslužnostnih podjetij, ka
kor trgovina, kom unalna dejav
nost, gostinstvo. Pogovarjati se 
bo potrebno o cenah v teh  pod
jetjih.

Gospodarska reform a ne zahte
va od nas drugega kakor boljše 
delo — boljše gospodarjenje. Naš 
kolektiv je  bil vedno na  pravi 
poti — orientaciji na avtom atsko 
proizvodnjo — izvoz, povečali 
smo proizvodnjo itd. Za uveljav
ljan je  gornjega je potrebno reše
vati večje probleme, kakor pa  
ažurnost brusilnice ali drugega 
oddelka. Potrebno b-o pregledati 
gotove kalkulacije izdelkov, 
ki pokažejo porazne številke. 
V bodoče bo potrebno posvetiti 
mnogo več časa za rešitev goto
vih zelo- perečih problemov za
ščite našega zaposlenega člana 
kolektiva. “Vprašanje 42-umega 
tednika bo sigurno najtežji prob
lem, katerega bomo m orali reši
ti, do konca meseca bo izdelan 
elaborat, o katerem  se bomo po
tem  tem eljito pogovarjali.

Vse pogoje imamo, da se plan 
za leto 1967 izvrši. Potrebno bo 
pa mesečno voditi račune in zah
tevati odgovornost od vsakega 
oddelka za neizpolnjevanje plan
skih nalog.

MLAKAR TONČEK je  nadalje
val razpravo in  nakazal, da je 
pravilno, da  se dosledno izvaja 
plan dopustov, vendar naj se

upošteva tud i predlog sindikal
nega pododbora notranjega obra
ta, -da bi se delil dopust za tiste, 
ki im ajo 30 -delovnh dni na tr i 
dele, za ostale na dva dela. Nada
ljeval je  o problem atiki plač v 
komuni. Predvsem rad i tega, ker 
im ajo družbene službe vedno iste 
plače. Navajal je  prim ere plač, 
ki dosegajo tudi od 300.000 
do 500.000 din. Gotove službe si
gurno žive na račun gospodar
skih o-rganizacij.

Člani sindikata so vse prem alo 
zainteresirani za razne sestanke 
— posebno sedaj, ko smo obrav
navali plan za leto 1967, ko je bi
lo  p ri tolm ačenju navzočih le 5 
članov kolektiva. Nepravilno je, 
da  je še vedno zelo veliko nadur 
v gotovih oddelkih — sm atra, da 
je  nepravilno razdeljen strokovni 
(kader. Tudi financiranje društev 
in -organizacij sm atra, da je  ne
pravilno, ker gotovo podjetja  ne 
vplačujejo, največ pa da dobijo 
vedno nogometaši.

POČUČ MILE ponovno poudar
ja  nezainteresiranost članov ko
lektiva. Dokler je dobra plača, ni 
problemov, v nasprotnem  prim e
ru  je ogromno razprav, kar je  
nepravilno. Potrebno je urediti 
pravilnik o- nagrajevanju, ker ne
kateri problem i povzročajo hudo 
■kri v kolektivu.

Izvršni odbor TOS bo moral' 
bolj aktivno delati na tem, da se 
te nepravilnosti odpravijo. Po
trebno bo v bodočem delu tudi 
strem eti za tem, da se sindikalni 
počitniški d-om koristi sikozi vse 
leto, ker je  pravilno, da  so tudi 
-dopusti planirani skozi vse leto.

JAVORŠEK MIHAEL je  pri
kazal navzočim probleme, ki se 
porajajo  v avtom atski proizvod
nji. Z dosedanjimi rezultati še

nismo zadovoljni, vendar je 
vzrok večkrat tudi objektivnega 
značaja. Smatra, da bi bili boljši 
rezultati, če bi bili bolj realno 
urejeni osebni dohodki. Potreb
no bo pa tudi gledati na to, da 
se uredi higiensko tehnična za
ščita za vse zaposlene v avtom at
ski proizvodnji.

MATKO FRANC je  nadaljeval 
problem atiko glede skrbi za delo 
v kolektivu. Smatra, da bo m o
rala  sindikalna organizacija ime
ti več kontakta z obratnim  zdrav
nikom. V zadnjem času se pora
jajo gotovi problemi in odnosi 
obratnega zdravnika povzročajo 
nepotrebno kritiko v kolektivu.

SAVIČ MOMIR je opozoril let
no skupščino, da nimamo vedno 
pravih odnosov do strokovnih 
kadrov. Postavil je vprašanje, za
kaj odhajajo inženirji iz našega 
podjetja, da se pa potem  stekle
na m asa takoj izboljša. Ali mor
da nekateri namerno povzročajo 
probleme?

Poročilo je  bilo lepo napisano, 
vendar se vprašamo, če je bilo 
vse tako, ker med letom je bilo 
ogromno kritik na račun sindika
ta. Potrebno bo delati bolj ko
lektivno; ni dovolj, da je  samo 
predsednik podružnice seznanjen 
s problemi, predvsem kadar se 
obravnava pravilnik o nagrajeva
nju. Tov. Savič se strinja, da se 
-norme v kolektivu usklade, ven
dar pa  je potrebno privesti tudi 
druge akorde in nadure v realne 
odnose, da ne bo potem  kritike 
po kolektivu. Predvsem bo po
trebno p riti od diskusij do de
jan j, predvsem p ri uveljavitvi EE 
v podjetju.

(N adaljevanje na  2. strani)

Delovno predsedstvo na letni konferenci TOS



Letni občni zbor TOS
(Nadaljevanje s 1. strani) 

TUŠAR ing. JOŽE sm atra, da 
je  potrebno doseči uveljavitev 
EE v vseh oddelkih, ker so vsi 
oddelki tesno povezani. Potrebno 
bo bolj zainteresirati vse vodje

Tovariš direktor med razpravo

EE, od k a te rih  je  vse odvisno. 
Potrebno bo doseči več študija 
in  znanja v kolektivu, tako da 
bodo člani kolektiva tudi razu
meli vso problem atiko, katera  je  
včasih zelo zahtevna. Delegatom 
je  pokazal problem e okrog na
bave m azuta in  ostalega goriva. 
Pri dobavi tega nastopajo izredni 
problemi, ker ni dovolj cistern 
in  še te, ki so, so slabe kvalitete.

KLANŠEK JOŽE je navajal 
problem e inženirjev in n jih  za
poslovanje, kajti rulad inženir 
pride na odgovoren položaj v 
podjetju, naleti na neštete prob
leme, katere pa  bi m oral skup
no z ostalim  tehničnim  kadrom  
reševati

Tov. ULAGA ZDENE je  naka
zal bistvene problem e in  dal 
smernice, kako bi m oral sindikat 
v bodoče delati v kolektivu, da 
bi bilo delo uspešno.

Predstavnica RSS je dala ne
kaj praktičnih napotkov pri uva
jan ju  EE v podjetju  z ozirom na 
prakso  v Jndusu — Kranj.

Izvoljen je  bil nov 15-članski 
odbor, ki ga čakajo ogromne na-

loge za realizacijo v sedanjem  
obdobju.

Na svojem prvem  zasedanju so 
člani novega odbora TOS izvolili 
iz svoje sredine za predsednika 
tov. Počuč Mileta, za ta jn ika  tov. 
Barič Jožeta in  za blagajnika tov. 
Kravs Jožefino.

R. R.

Sindikalna 
organizacija in 

pravice delavcev
Temeljni zakon o delovnih raz

m erjih  posveča sindikalni orga
nizaciji m anj pozornosti: ko t je 
to  bilo v preteklosti. Načelno 
u reja  delovanja sindikatov z 
naslednjo določbo: »Pri nasta
jan ju  in u re jan ju  delovnih raz
m erij se delovna skupnost opira 
tudi na pobudo in  aktivnost sin
dikatov in zagotavlja, d a  se pri 
obravnavi predlogov, ki se nana- 
šajol na delovna razm erja, na 
eni strani seznanjajo z m nenji 
■in predlogi sindikatov dn drugih 
družbenDfpolitičnjih organizacij 
in društev ob uporabi načel tega 
zakona na konkretna razm erja in 
odločbe s področja delovnih raz
merij«. V tem  čieou — določbi 
je  sindikalna organizacija obrav
navana načelom a enako ko t d ru
ge družbeno-politične organizaci
je. Razen tega pa  veljajo zanjo 
še nekatera posebna določila. Na 
zahtevo sindikalne organizacije 
so organi delovne organizacije 
dolžni začeti postopke, da se 
preiščejo in  ugotovijo posebni 
delovni pogoji. Preden da  repu
bliški upravni organ soglasje za 
nočno delo žena, m ora zahtevati 
m nenje republiškea odbora stro
kovnega sindikata. Poleg delav
ca, Id m u je  bila kršena pravica, 
lahko zahteva uvedbo postopka 
o  prekršku  tud i sindikalna orga
nizacija. Sindikalna organizacija 
lahko delavca n a  njegovo zahte
vo ali privolitvijo zastopa pri 
uveljavljanju pravic iz delovnih 
razm erij.

Kljub tem u p a  so obstoječa 
določila glede razm erja zastopa
n ja  pri uveljavitvi pravic iz de
lovnega razm erja  instrum ent, s 
katerim  lahko sindikalna organi
zacija zelo pozitivno deluje na 
področju uveljavljanja pravic 
delavcev.

Kaj je razpravljal CDS 
na svojem zasedanju

Na zadnjem  zasedanju CDS je 
bilo eno od najvažnejših vpra
šanj obravnava letnega p lana za 
leto 1967. Poleg tega je  CDS po
trdil delo upravnega odbora, te r 
obravnaval problem atiko okrog 
podaljšanja odplačevanja anuitet 
za III. fazo rekonstrukcije.

Poleg ostalega je  bila nakaza
na problem atika okrog uvoza 
reprom ateriala, poudarjeno je 
bilo, da lahko nastanejo težave 
p ri nabavi repro-m ateriala zara
di nerazčiščenih vprašanj deviz
nih predpisov. V glavnem ne bo 
večjih problemov, ker nam  je 
uspelo dobiti dovoljno število sa
m otnih loncev itd.

CDS je zelo obširno razprav
ljal o  delovni zaščiti v podjetju, 
posebno s poudarkom  na zadnji 
obisk in pregled podjetja  s stran i 
republiškega inšpektorja za za
ščito dela. Odložil je razpravo 
pravilnika za zaščito dela, zara
d i obšim osti m ateriala, do p ri
hodnjega zasedanja.

Največ razprav je  bilo okrog 
sp rejetja  planskih obvez za leto
1967. Tov. K ralj je  obširno tol
mačil pripravljeni plan, kakor 
tud i način delitve dohodka, p red
vsem delitve čistega dohodka na 
sklade in plače.

Tov. direktor je  v svojem izva
jan ju  poudaril, da je plan realen 
in ga je  možno realizirati, vendar 
z zalaganjem  in s pom očjo celot
nega kolektiva. V planu so  še 
dokajšnje rezerve, predvsem  v 
pogledu znižanja stroškov in zni
žanja loma. Potrebno bo dosled
no izvajati postavljeni plan  ko
riščenja dopustov in mesečno 
predložiti tud i plan dopustov. 
Obvezno na j bi to  mesečno ob
ravnaval UO podjetja, vso odgo
vornost p a  nosijo vsi vodje EE 
in sektorjev.

Že sedaj je  treba  razm išljati 
o tem , da  se perspektivno prila
godimo tržišču  in  bo potrebno 
tudi m enjati asortim an izdelkov.

Leto 1967 je  najbolj ugodno za 
realizacijo plana, ker ni predvi
denih drugih rem ontov kot re
m ont F banje. Še vedno pa  se

pojavlja problem  kopičenja iz
delkov zaradi neažurnosti brusil- 
ntice in  dekorativnega oddelka. 
Ugotavlja se tudi, da je  dodela
va zelo draga — saj p ride na 1 kg 
stekla 95 S-din za stroške bruše
n ja  in 100 S-din za kg dekorativ
nih izdelkov. V najkrajšem  času 
bo potrebno brusilnico mehani
zirati, potrebno bo nabaviti ne
kaj novih strojev za h itrejšo  do
delavo izdelkov. Predvsem bo pa 
potrebno urediti notranji trans
port.

Leta 1967 naj bo tudi leto, ko 
bodo zaživele naše EE, ker bo
mo sigurno s tem  dosegli nižje 
stroške in dosegli boljše poslo
vanje.

Tov. Mlinar M artin je  članom 
CDS prikazal problem atiko 
tržišča, predvsem  probleme, 
ki se pojavljajo  pri izvozu 
izdelkov. N astajajo  pa tudi dolo
čeni problemi na  dom ačem  trži
šču zaradi zasičen j a gotovih iz
delkov »tekla iz uvoza vzhodnih 
držav.

CDS je soglasno sprejel vse po
stavke predvidenega plana za 
leto 1967. Plan je bil predhodno 
obravnavan pred  celotnim kolek
tivom. Vendar se ie pri tem  po
kazala nezainteresiranost članov 
kolektiva, ker so bili nekateri 
sestanki zelo slabo obiskani,

CDS ie tudi sprejel predlog, 
da se da 2,5°/0 za gradnjo druž
benega standarda v Hrastniku, 
predvsem  s prednostjo  gradnje 
ceste n a  Dol tim gradnja šole. 
Sklep je bil sp re ie t s pripombo, 
da bo tudi naš kolektiv sodelo
val, če bodo vsi kolektivi v H rast
n iku  'sodelovali p ri tem  finan
ciranju.

Tov. K ralj ie n a  kratko  prika
zal problem atiko 42-umega ted
nika. analiza ie pripravljena in 
bo dana v razmravo članom CDS 
na eni od prihodnjih  zasedanj.

Na koncu je CDS sorejel pred
log tov. direktorja, da  se vloži 
p r i banki zahteva za podaljšanie 
traka odplačila 300 milijonov S- 
din anuitet na leto 1969—1970.

Rigo

Zahvala
Ob izgubi ljubega in dobrega moža, očeta in starega 

očeta

G o š l e r  I g n a c a
se iskreno zahvaljujem o vsem, ki so nam  v trenutk ih  težke 
bolezni in žalosti pomagali. Posebno se zahvaljujem o dr. 
Urbančevi, dr. Toplaku te r godbi, pevskemu zboru, govor
nikom a tov. Kobalu in  tov. K irhm ajerju, vsem uslužbencem, 
upravi, siind. podružnici, delavnicam, gasilcem, nogometa
šem ter sosedom dn vsem, ki so našega očeta sprem ili na 
njegovi zadnji poti.

Žalujoči: žena Anica, si
nova Rudi in  Ivan te r  
hčerka Greta z (druži
nami

Člani kolektiva na letni skupščini tovarniškega odbora sindikata



IZ DRUŽBENEGA PLANA 1967
Družbeni plan je  akt, ki ga do

loča statu t podjetja. Določen je  
tudi način obravnave v kolekti
vu, kakor tudi rok sprejem anja. 
Glede na obsežno delo organov 
upravljanja v decem bru 1966 pri 
sprejem anju pravilnikov in osta
lih splošnih samoupravnih aktov, 
je CDS obravnaval plan komaj 
20. 1. 1967. Kljub tem u pa so 
člani kolektiva obravnavali 
osnutek plana na  sestankih sin
dikalnih podružnic, svetov eko
nomskih enot in  zborov ekonom
skih enot od decem bra 1966 pa 
vse do seje CDS. Udeležba na

teh sestankih je bdlla, kakor že 
po navadi, izredno slaba, disku
sija pa nezadovoljiva. Zato me
nim, da je  potrebno še enkrat, 
vsaj z osnovnimi kazalci, sezna
niti člane našega kolektiva, toda 
ne samo s .planskimi nalogami, 
temveč tudi s problemi, ki so 
pred nam i v tekočm letu.

Osnutek plana se iz leta v leto  
bolj skrbno pripravlja. Problemi 
pa so vedno večji, tako da samo 
v januarju  letos naredili neka- 
katere sprem em be plana, o ka
terih  nismo razpravljali na se
stankih. Komercialna služba je 
izdelala program  prodaje na 
osnovi analize trga, upoštevajoč 
naše prizadevanje za povečanjem 
neto prodajne cene in  akumulaci
je  zaradi ugodnejšega aso.rtima- 
na. Na tej osnovi so izračunane 
tudi naše proizvodne kapacitete, 
izdelana pa  je  tud i koordinacija 
plana prodaje in  plana proizvod
n je  te r  obdelave.

Stare kapacitete (notranji 
ob rat) bodo ostale v glavnem 
nesprem enjene, k a r  pomeni 100 
brigad in 3 KS-6 avtomati. V od
nosu na leto 1966 so kapacitete 
večje in to zaradi m anjšega šte
vila rem ontov, ker se predvide
va rem ont »F« banje letos poleti 
(od 1. 7. 1967 dalje) in  dveh TGS 
banj. S truk tu ra  predvidenega 
asortim ana d ik tira  1 struk turo  
brigad: 12 brigad za kozarce 
RDBO, 3 za valjčke, 3 za belo 
RDBO razsvetljavo, 12 za opalnO' 
RDBO razsvetljavo, 6 za barvno 
RDBO razsvetljavo, 3 za RŠ, 3 
na karuselu, 3 na  m ali preši, 6 
na srednji preši, 3 na  težki preši, 
1 za žaromete, 3 za prešane tol
pe, 3 za težki kiko, 12 za srednji 
kiko, 3 za m ah kiko, 3 brigade 
na wolfu, 6 brigad na podmomi-

oi, 6 na  la jkah  in 9 brigad za 
kiko tolpe.

V teku leta bo seveda prihaja
lo do sprememb takšne struk tu
re  glede na trenutne potrebe t r 
ga, vendar je  število brigad v 
celoti fiksno. Pri sestavi višine 
proizvodnega plana smo upošte
van doseženo višino produktiv
nosti v leto  1966. Zato tud i pro
izvodnja v kilogramih in  po 
vrednosti ni bistveno sprem enje
na v odnosu na preteklo leto. 
Nekoliko nižje je bilo program i
ran je  p ri ugotavljanju kapacitet 
avtom atske proizvodnje. Končno

je predvideno, da v planu proiz
vodnje avtom atske izdelave star- 
tarno s 67 odstotnim i možnimi 
teoretskim i kapacitetam i. Avto
m atom  smo postavili norm ative, 
.ki so za priDiiižno 20 % nižji od 
tehničnih, istočasno pa je pred
videno obratovanje le za 300 de
lovnih dni. Tako je  npr. planira
na  na  IS avtom atu dnevna pro
izvodnja penicilink aii etolk
150.000 komadov, vegeta ¡80.000 
komadov, ktifcta stekleničk
80.000 komadov itd. Na tehnič
nem  kadru  in vodstvu avtom at
ske proizvodnje leži velika nalo
ga. in odgovornost, da se ta  plan 
uresniči ker vsak nepredvideni 
zastoj proizvodnje avtomatov 
občutno zm anjšuje naše predvi
deno finančno poslovanje, skozi 
to  pa tudi likvidnost poslovanja.

Na osnovi navedenih kapacitet 
in potreb trga je  izdelan nasled
n ji proizvodni plan:

komadi kilogrami
»stare kapacitete«
56,357.000 9,878.480

avtom atska proizvodnja
162.310.000 6,500.000
Skupaj ______________________
1987667.600 16,378.530

Ta proizvodni pllan je  vskla- 
jen  tudi s kapacitetam i dodelav
nih  enot brusilnice in  dekorativ
nega oddelka. Ozko grlo se lah
ko  pojavi pri dodelavi skupine 
razno v brusilnici in je  zaradi 
tega predvideno povečanje šte
vila zaposlenih v te j skupini. _ Na 
drugi strani pa se lahko pojavi 
tudi ozko grlo v skupini kozarci 
in  to zaradi avtom atske proiz
vodnje kozarcev in  zastoja obži- 
gainega stro ja  »eldred«. Zato bo

potrebna izredno skrbna koordi
nacija proizvodnje in  dodelave v 
operativnem planu, predvsem s 
strani komerciale in vodij za
interesiranih enot.

Naša naloga je  ,da se kapa
citete čim bolj enakomerno ko
ristijo. Sukcesivnost koriščenja 
dopustov ima velik pomen pri 
enakomernem izkoriščanju kapa
citet. Zaradi tega je sestavni del 
plana tud i plan koriščenja do
pustov, ki določa: koriščenje 
rednega letnega dopusta v polet
nih mesecih (junij, ju lij, avgust) 
50 %, ostali de lpa v obdobju od 
februarja do novembra. Ta sklep 
velja za vse obrate in  službe. 
Natančen program  dopustov bo 
določen vsak mesec v operativ
nem  planu.

Pri sestavljanju finančnega 
plana smo upoštevali nesprem e
njene prodajne cene, vendar je 
povprečna neto prodajna cena 
vseeno nekoliko višja glede na 
predvideni asortim an in  znaša 
488 S-din za kilogram, kar je  za 
24 din več kakor smo predvideli 
v leto 1966.

Finančni plan realizacije je na
slednji:

realizacija proizvodnje »starega 
obrata 5.424,642.796 S-din

realizaicja proizvodnje avtoma
tov. 2.585,915.720 S-din
s k u p a j  8.010,558.516 S-dm

V predosnutku plana je  bilo 
predvideno, da bo od skupne rea
lizacije 1/3 p lasirana na  tu je t r 
žišče, in  sicer v višini 2,085.279,92 
dolarjev. Gospodarstvo zahodne 
Evrope se trenutno nahaja  v 
¡specifičnem položaju, stabilnost 
trga je labilnejša in smo že v 
začetku jan u arja  1967 registrirali 
določen zastoj plasm ana v Za
hodno Evropo. Zaradi tega smo 
zadnji trenu tek  spremenili naše 
obveznosti do exporta te r posta
vili plan v višini 1,850.000 dolar
jev. Ves izvoz je  usm erjen na  
konvertibilno področje, a  največ
ja  uvoznika bosta Nemčija in 
ZDA.

Lončena peč, k i jo kot zadnjo

Do sedaj smo v glavnem na 
vseh forum ih obravnavala proiz
vodni plan. V letu 1967 pa nas 
čaka težka naloga, da se z enako 
angažiranostjo poglobimo tudi v 
ekonomičnost ah z drugim i be

sedami, da vsi maksimalno so
delujemo pri varčevanju — zni
žanju stroškov poslovanja. Po 
tej plati smo do sedaj najm anj 
naredili, pa tudi po reformi se 
situacija ni izboljšala, sedaj pa 
nas v to  sili izredno velika ude
ležba stroškov v strukturi celot
nega dohodka. V letu 1964, 1965 
te r v I. trom esečju leta 1966 smo 
na vsakih 100 dinarjev celotnega 
dohodka imeli okrog 46—47 S-di- 
narjev stroškov. Po program u 
za leto 1967 pa se ta znesek po
večuje na 51 S-din in  to kljub 
dejstvu, da bi z avtomatizacijo 
poslovni stroški m orali padati.

Vzroke podan ja  ekonomično
sti lahko iščemo v nenehnem dvi
gu cen surovin in m ateriala te r 
visokem porastu fiksnih stroškov 
(investicijsko vzdrževanje, am or
tizacija, obresti, članarine itd.), 
ki znašajo 1/4 vseh stroš
kov. Skupna m asa predvidenih 
stroškov znaša 4.254,536.508 S- 
din. Pomembno je pripom niti, 
da je sprejeta stopnja investi
cijskega vzdrževanja 5,4 %> kar 
brem eni naše stroške s 310 mi
lijoni S-din, in stopnja za izobra
ževanje strokovnih kadrov te r 
financiranje šol II. stopnje
2,13 %. kar brem eni naše stroške 
s 59 milijoni S-din.

Predno se seznanimo z delitvi
jo celotnega dohodka, je  potreb
no, da napišemo p ar besed o 
planu zaposlenih. Ob času se
stavljanja plana nas je  bilo 1732 
zaposlenih v rednem  delovnem 
razm erju in 34 honorarno zapo
slenih. Na osnovi predvidenega 
proizvodnega program a je  v so
delovanju z vodji enot predlo
žen plan 1831 zaposlenih. Po de
litvi celotnega dohodka je  pre
ostala za osebne dohodke takšna 
masa, ka tera  ne zagotavlja dvig 
osebnih dohodkov za 1831 zapo
slenih. Zato so organi upravlja
n ja  sprejeli sklep, da strokovna 
komisija natančno obdela vse 
naše potrebe in stopnjo izkori
ščanja delovnega časa te r  da po 
možnosti zm anjša predvideno 
število n a  1750 zaposlenih. Vsako 
zm anjšanje števila zaposlenih

v 107 let starem obratu podirajo

pod 1750 bo povečalo plansko 
vrednost točke in  obratno vsa
ko povečanje zaposelnih _ nad 
1750 bo zm anjšalo predvideno 
vrednost točke.

(Nadaljevanje na 4. strani)

Zadnjo staro hladilno peč podirajo — svojem u namenu ;e  služila
več desetletij



IN V E N TU R A
Upravni odbor podjetja  je  na 

podlagi sprejetih predpisov ime
noval posamezne popisne komi
sije s tem eljno nalogo, da ugo
tovijo dejansko stanje poslova
n ja  na  posameznih področjih, 
da se to  stanje p rim erja  z evi
denco in  vknjižbam i te r na  ta 
način ugotovi, kako smo poslo
vali v teku leta, kako so bile iz
polnjene naloge in realizirani 
sklepi samoupravnih organov 
itd. Vsaka posamezna kom isija 
je m orala do 31. 12. 1966 izvrši
ti konkreten popis te r  na podla
gi dejanskih ugotovitev sestavi
ti poročilo, iz katerega bi m ora
lo biti razvidno, kakšne napake 
in kakšne nepravilnosti se pojav
ljajo pri delu in ali so te napake 
in nepravilnosti odraz osebne od
govornosti ali objektivnih vzro
kov.

Pri neposrednem popisu so po
samezne kom isije tudi v letoš
njem  letu ugotovile organizacij
ske napake in  pom anjkljivosti 
v poslovanju, vendar v znatno 
m anjšem  obsegu, kot je  bilo to  
v preteklih  letih. Poudariti pa 
je  treba, v kolikor bi se vsi 
predsedniki posameznih kom isij 
in člani še bolj potrudili p ri ne
posrednem  popisu in  če bi našli 
več razum evanja p ri nekaterih  
vodjih, bi bil popis še boljši, po
datki natančnejši, s tem  v zvezi 
pa tudi rezultat inventure še 
realnejše merilo za ugotavljanje 
uspeha dela. Kot v preteklih  le
tih se je  tudi v tem  letu ugoto
vilo, da posamezni vodje nimajo^ 
točnih seznamov osnovnih sred
stev, kar je  otežkočilo neposre
den popis, poleg tega pa je  mo
rala popisna kom isija osnovna 
sredstva iskati po vseh obratih. 
Realiziran tudi ni bil lanskoletni 
sklep CDS, da se m orajo  vsa os
novna sredstva oštevilčiti z evi
denčnimi številkami, zaradi če
sar je  bilo potrebno evidenčno 
stanje po knjigah p rim erjati z 
vsemi drugimi podatki kot pa z 
evidenčno številko. Pri osnovnih 
najosnovnejšim  sredstvom , to  je 
sredstvih je  bila težava tudi v 
tem, da kom isija ni imela na
tančnejših meril glede določanja, 
kaj spada k osnovnemu sredstvu, 
kaj spada k  inventarju  ali orod
ju, tako da bo potrebno v teku 
leta razm ejiti med tem i sredstvi 
na podlagi pokazateljev, ki opra
vičeno opredeljujejo določeno 
sredstvo kot osnovno sredstvo, 
ali pa kot inventar ali orodje.

Tudi tehnični podatki v karto
teki osnovnih sredstev niso vpi
sani v takem  obsegu, kot bi bilo 
to  potrebno, kar bo nujno po
trebno dopolniti v teku  leta. Za
radi dobave od različnih proda
jalcev se ena in  ista  sredstva vo
dijo  pod najrazličnejšim i imeni 
in nazivi, k ar bo potrebno v te
ku leta odpraviti in  določiti služ
bo ozirom a osebo, ki bo' zadolže
na za enotne izraze, k i bi se vpi
sovali v kartoteko.

Pri obveznostih iin terja tvah  je  
bilo opaziti, da je podjetje  v ve
čini prim erov uredilo vprašanje 
plačila stom ih terjatev, vendar 
bo potrebno tudi v bodoče v 
krajšem  času uveljaviti zahtevo 
po plačilu. Pri tem  je  treba  po
udariti, da  spada pravočasno 
plačilo v  kategorijo pogodbene 
discipline, ki pridobiva v našem  
m edsebojnem  gospodarskem po
slovanju vsak dan večjo veljavo, 
poleg tega pa bo dejansko po
trebno sopogodbetnikom — dolž-

V L E T U  1966
nikom na  ta  način dokazati, da 
je  treba spoštovati sprejete ob
veznosti in  dolžnosti. Vse to  pa 
bo povečalo likvidnost našega 
podjetja, s čim er bomo tudi sa
mi lahko dosledno in  točno iz
polnjevali obveznosti do dobavi
teljev. Inventura je  tud i pokaza
la, da je  zelo m alo terjatev, ki 
so potrebne za odpis, poleg tega 
pa je  predložen samoupravnim  
organom  seznam, zoper katere 
dolžnike, ki so prekoračili rok 
plačila, se uvede pravni posto
pek.

Pri popisu modelov in  odlit
kov so se pokazale razlike med de
janskim  in knjižnim  stanjem , in 
sicer je _ kom isija ugotovila, da so 
te razlike nastale zaradi tega, 
ker ni urejena evidenca, poleg 
tega pa ni na razpolago ustreza
jočega prostora. Vsekakor bo 
potrebno povečati skladiščni 
prostor, urediti evidenco celotne 
litine, evidenco lesenih modelov, 
poleg tega pa odstraniti neupo
rabno litino, ker zaradi spreme
njenega tehnološkega postopka 
ali oblik ne pride več v poštev.

V teku leta se je  stan je  pri or
ganizaciji poslovanja, zlasti pa  
pri knjiženju^ pomožnega m ate
riala v skladišču izboljšalo v po
gledu na prejnšje  leto. Obstajajo 
še določeni m anjki in viški, za 
'katere bo potrebno dati obrazlo
žitev samoupravnim  organom, 
k a r pa je naloga in dolžnost vod
je  skladiščne službe. Kontrolna 
kom isija je  na posameznih pri
m erih ugotovila, da je  bila in
ventura pravilno opravljena te r  
da bo ugotovljeno stanje po in
venturi ustrezajoče dejanskem u 
stanju. V prvi vrsti pa se bo m a  
ralo v skladišču strem eti za tem, 
da se dokončno uredi viseča kar
toteka in po možnosti realizira 
kontinuirana inventura.

Komisija za popis gotovih iz
delkov je  nasproti preteklim  le

tom ugotovila, da je  stanje v 
skladišču gotovih izdelkov glede 
na  razm ere zelo dobro, da vla
data v skladišču red  in  čistoča v 
takem  obsegu, da doslej tega še 
ni bilo opaziti. Tudi ob priliki 
kontrole na posameznih artiklih 
ise je  ugotovilo, da je  bila inven
tu ra  gotovih izdelkov v redu 
opravljena. Pri popisu so se po
kazale sicer še zaloge iz pretek
lih  let, za katere p a  je  dala ko
m isija predlog, da se ta  zaloga 
po specifičnem seznamu odpiše, 
stekleni izdelki izločijo iz skla
dišča, p ri čemer pa  se bo pri
dobilo n a  prostoru  poleg tega pa 
tudi ti izdelki predstavljajo  ne- 
kuran tno  robo.

Popis ostalih m aterialnih 
dobrin je  bil pravilno opravljen 
k ljub  m anjšim  nepravilnostim  in  
pom anjkljivostim . Pri popisu 
orodja je  bilo v vseh enotah ugo
tovljeno, da je  stanje orodja  sla
bo, da (ga bo potrebno nadom e
stiti, sta ro  orodje izločiti, poleg 
tega pa  nad uporabo uvesti do
slednejšo' kontrolo.

O konkretnih rezultatih bomo 
poročali v naslednji številki 
»Steklarja, ko bo o izvršenem 
popisu razpravljal centralni de
lavski svet. Ta članek pa  smo 
nam enili bralcem  zato, da bodo 
lahko spoznali, zakaj in  v kak
šen nam en se vrši vsakoleten 
popis, tako da bodo le-ti v bodo
če še bolj razumeli iin pomagali 
p ri ugotavljanju dejanskega s ta 
n ja  naših m aterialnih dobrin. 
Zavedati se je treba, da smo vsi 
člani delovne skupnosti dolžni, 
da poslujem o po načelu dobrega 
gospodarjenja, da ohranim o ne
zm anjšano vrednost naših  sred
stev, te r da bomo v prihodnje 
še bolj, kakor smo doslej, pazili 
in  čuvali vsako sredstvo, kajti 
le na ta  način bomo v mnogo- 
čem izboljšali poslovanje podjet
ja, s tem  pa tudi osebni in  druž
beni standard.

Popisna kom isija

Nekaj črtic iz družbenega plana za leto 1967
(Nadaljevanje s 3. strani)

Poleg tega pa je odločeno, da 
v letu 1967 startam o z nesprem e
njenim i odnosi in  tarifam i iz na
šega pravilnika o delitvi osebnih 
dohodkov, k a r pomeni, da za vsa 
delovna m esta ostane dosedanja 
ocenitev, te r  da vsa nadom estila 
in tarife (za nadurno delo, noč
no delo, dodatek na stalnost, 
povšali, vozni popusti itd.) osta
nejo neizpremenjene. Glede na 
to, da odnosi v kategorizaciji 
delovnih m est niso povsod pra
vilni, je  bilo predlagano, da se 
v najbližjem  času ponovno izde
la nova analitična ocena vseh 
delovnih m est na osnovi števil
nejših  in čvrstejših  normativov.

Neto realizacija stekla je  po
večana za prevozne stroške, rea
lizacijo investicij iin velikih po
pravil v lastn i režiji te r  uslug 
transportne dejavnosti.

Delitev celotnega dohodka bi 
bila naslednja:
Celotni dohodek 
8.319,571.990 S-din 100 %
Stroški poslovanja 
4.254,536.508 S-din 51 % 
Dohodek za delitev
4.065,215.282 S-din 49 %

Delitev dohodka je  delikaten 
problem. Na eni stran i so po
trebna sredstva za sklade, na 
drugi stran i so želje za dvig 
osebnih dohodkov. Istočasno pa 
bo treba računati na  gibanje na

šega dohodka, ki v posameznih 
obdobjih kaže velika odstopanja. 
Naše obveze do anuitet znašajo 
980 milijonov S-din in  je  zato, 
kakor tu d i glede na ostale naše 
potrebe, odrejena m asa za skla
de v višini 1.135,925.928 S-din. S 
tem  je avtom atsko odrejena pov- 
pranča delitev:
Dohodek
4.065,215.282 S-din 100 %
Del za osebne dohodke 
2.929,289.554 S-din 72 %
Del za b ru to  sklade
1.135,925.928 S-din 28 %

V letu  1967 naj bi torej velja
la  povprečna delitev dohodka, 
72:28. Takšna delitev naj bi za
gotavljala vrednost točke 178 S- 
din, oziroma povprečni mesečni 
neto osebni dohodek 89.500 S-din. 
Predvidevamo precejšnja odsto
panja v gibanju dohodka po me
secih in  je  razumljivo, da takš
na  povprečna deiltev 72:28 ne 
m ore veljati za vsak mesec. Za
rad i tega je  CDS sprejel predlog 
O' veljavi takoimenovane drsne 
skale. Glede na pom em bnost te 
skale in potrebnega obširnejše
ga razlaganja bomo to  posebej 
prikazali v prihodnji številki 
»Steklarja«, k je r bom o posredo
vali tudi sklepe organov uprav
ljan ja  in  Smernice za bodoče 
delo.

K ralj Boris, econ.

VEStLJE
NAJMIAJS1H

Kot vsako leto so bil tudi za 
konec lanskega le ta  najm lajši 
Obdarjeni od dedka Mraza.

Sredstva za obdaritev o trok so 
dodelili organi uprav ljan ja  naše
ga podjetja  in člani kolektiva s 
skrom nim i sredstvi, ki pa so 
predstavljala občutno pomoč pri 
obogatitvi daril.

K ljub podražitvi, k i je  nastala 
v zadnjem  letu, sm o uspeli obdr
žati vrednost daril na  isti višini 
kot p rejšn ja  leta. Poudariti pa 
moramo, da je  prišla ta  obdari- 
tv še toilko bolj do izraza, ker so 
tako otroci kot starši to sprejeli 
kot najilepšo in  najprim ernejšo 
obliko razveseljevanja otrok 
pred novoletnim praznikom. Do
stojno dekorirana dvorana, p ri
m erne barvane risanke ta r de
dek Mraz s sprem stvom  so bile 
osnove za radostno vzdušje pri 
vseh obdaritvah.

Dedek Mraz med našimi malčki

Prepričani smo, d a  sm o v ce
loti uspeli te r da je  vseh 372 
o trok  zapuščalo obdaritev sreč
nih in  zadovoljnih, pa tudi prav 
gotovo z željo, da bi imeli po
gosto otroške prireditve in  ne 
samo enkrat v letu, to  je  pred  
novoletnimi prazniki, Celotna or
ganizacija je  zahtevala ogromno 
truda. Kljub natančnosti pa  se je  
dogodilo, da ni bil vpisan in  ob
darjen  en sam otrok.

Ob te j priliki se zahvaljujemo 
organom upravljanja pod je tja  v 
im enu vseh obdarjenih  otrok.

KO SZDL

B E R I T E
ST EK LA R JA



Sankaško tekmovanje
V nedeljo, 15. januarja  1967 je 

na pobudo tovarniškega kom ite
ja  Zveze mladine Steklarne 
H rastnik organizacijski odbor 
organiziral sankaško tekm ovanje 
za vse občane H rastnika na progi 
Praprotno — gostišče »Roš«. V 
organizacijskem odboru so bili 
zastopani člani TK ZM Steklar
ne, kom isije za šport in rekreaci
jo pri ObK ZM H rastnik, člani 
OZTK v H rastniku člani sm učar
skega kluba te r člani ObSS 
Hrastnik.

Udeleženci so tekmovali v treh 
disciplinah, in  to:

— moški posamezno
— ženske posamezno in
— v parih.

O lj tega tekm ovanja je bil, da 
sodeluje čim več občanov naše 
komune, da organiziramo mno
žično rekreativno' sankaško tek
movanje. Cilj je  bil dosežen, saj 
se je tekm ovanje v vseh treh  di
sciplinah udeležilo 139 tekmoval
cev.

Na tekm ovanju so bili doseže
ni naslednji rezultati:

Konec preteklega leta je  med 
mladimi naše domovine odjekni
la kaj čudna in  vznem irjajoča 
vest: Zvezna skupščina nam era
va ukiniti zakon, ki določa m la
dim 75 % popust na vseh prevoz
nin sredstvih, kadar potujejo v 
skupini z namenom spoznavanja 
domovine, gojenja načrtne m a
sovne rekreacije, spoznavanja 
krajev in  spomenikov iz NOB, 
spoznavanja dosežkov izgradnje 
v naši novi socialistični domovi
ni in ne nazadnje s  ciljem goje
n ja  bratstva in enotnosti med 
mladimi vseh narodnosti naše 
domovine.

Res je, da je  predlog Zveznega 
izvršnega sveta, ki je  določal 
ukinitev tega zakona iz leta 1965, 
vseboval tudi določilo, da naj _ bi 
v prihodnje popuste in njih  viši
no regulirali z zakoni posamez
nih republik.

In kdo bi bil prizadet: V prvi 
vrsti vsi študentje in dijaki, k i 
se vozijo v šole z vlaki in  avto
busi, na drugi strani pa vse šole 
in specializirane mladinske orga
nizacije (Počitniška zveza Jugo
slavije, Zveza tabornikov itd.), 
skratka vsi, ki so uživali popust 
po zakonu iz leta 1965.

V zvezi z ukinitvijo teh po
pustov, k ar pogojuje nadaljnje 
izvajanje gospodarske reform e, 
pa m ladi postavljajo  vprašuje: 
S trinjam o se s cilji gospodarske 
reforme, aktivno sodelujemo in 
bomo sodelovali p ri njenem  izva
janju , toda to, za kar smo, za 
kar se zavzemamo, ne sm e one
mogočiti študij študentom  in di
jakom , ki so oddaljeni po več 
kilometrov od šole in so prim o
rani, da se v šolo vozijo. Re
form ni ukrepi oziroma ukinitev 
popustov ne sme preprečiti šola
nje vozečim se študentom, ne 
ne sme zatreti že izpred vojne 
pomembnih specializiranih m la
dinskih organizacij!

O tem  smo razpravljali tudi v 
našem kolektivu in to v okviru 
organizacije Zveze mladine in  v 
okviru organizacije družine Po-

Mo-ški posamezno:
1. mesto Šalamon Dušan

— čas 1.54,2
2. m esto Dušak Dominik

— čas 1.55,2
3. mesto Pistotnik Vili

— čas 1.56,0.
Ženske posamezno:
1. m esto Bratuša Nevenka 

—• čas 2.06,9
2. mesto Poljšak M arjeta

— čas 2.11,0
3. m esto Golob Milena

— čas 2.12,0.
Pari:
1. mesto Lamovšek Franc — 

Rome Mirko
— čas 2.00,8

2. mesto Pistotnik Vili — Du
šak Dominik
—/ čas 2.02,5

3. m esto Brilej Drago — Brilej 
Franci
— čas 2.06,4.

Zmagovalec v skupini moški 
posamezno je prejel za 1. m esto 
v konkurenci moški posamezno 
nagrado, katero je  podelil izvrš
ni odbor Počitniške zveze občine 
H rastnik in  to  brezplačen ogled 
svetovne likovne razstave v Slo-

čiitniške zveze, o tem  smo raz
pravljali v okviru organizacije 
Zveze mladine v občini, kakor 
tud i v okviru Počitniške zveze v 
občini. Mladi našega_ kolektiva 
smo z tesnobo v srcih sprejeli 
ta  ukrep gospodarske reform e in 
na letni konferenci Tovarniške
ga kom iteja Zveze mladine spre
jeli resolucijo, katero  smo na
meravali poslaiti Zvezni skup
ščini v Beograd, da se ti popusti 
ne smejo ukiniti. Preden pa smo 
odposlali resolucijo, je  Zvezna 
skupščina na intervencijo CK 
ZMJ podaljšala veljavnost zako
na do konca m arca 1967. S tem 
so se nem irni dchuvi m ladih po
m irili vsaj za nekaj časa.

Vodstvom organizacije Zveze 
mladine v kolektivu, kakor tudi 
vodstvu organizacije Počitniške 
zveze pa je  ostalo naročilo širo
ke množice mladih, da pripeljejo  
zadevo na trdna  tla, da se najde 
ustrezna rešitev.

In  kako bodo vodstva obeh or
ganizacij poskušala višjim  orga
nom sugerirati m isli m ladih na
šega kolektiva:

Konec meseca januarja  bo o 
tej zadevi razpravljal naš delegat 
oa republiški skupščini Počit
niške zveze Slovenije, predstav
niki ObK ZM H rastn ik  pa  bodo 
zahtevo predložili CK ZM Slove
nije.

Povedati želim tudi to, da ni 
to le akcija m ladih našega kolek
tiva, oziroma naše komune, tem 
več akcija mladih vse Jugoslavi
je. O tej temi razpravljajo mladi 
po vsej domovini, vsi so enakega 
m išljenja. Na nedavnem področ
nem  posvetovanju 16 občinskih 
organizacij Počitniške zveze Slo
venije so bile postavljene enake 
zahteve, sprejete enake resoluci
je.

S tem želim na koncu sporoči
ti vsem  mladim, da  mislimo in 
delamo na  tem problem u, tako 
da lahko pričakujem o, da bodo 
naši oblastni organi le našli 
ustrezno reištev.

Strgaršek Janko

venj Gradcu. Zmagovalec te sku
pine je imel tudi najboljši čas 
tekmovanja in je zato prejel na
grado, katero je  podelil rekrea
cijski odbor Steklarne Hrastnik, 
in to  brezplačen ogled dunajske 
drsalne revije v Celovcu, dne
16. 2. 1967.

Zmagovalko skupine ženske 
posamezno je  enako nagradil iz
vršni odbor Počitniške zveze ob
čine H rastnik z brezplačnim og
ledom svetovne likovne razstave 
v Slovenj Gradcu.

Zmagovalca v parih pa je na
gradila Občinska zveza za teles
no kulturo, p rejela sta nam reč 
usnjene sm učarske rokavice.

Tekmovanje si je  ogledalo več 
sto občanov Hrastnika, ki so ob 
vsej dolžini proge bodrili nasto
pajoče.

Trdimo lahko, da je bila orga
nizacija odlična, za k a r se zahva
ljujem o vsem, ki so pomagali pri 
izvedbi tekmovanja.

Planinci

Planinsko društvo Dol, ki vklju
čuje v svoje vrste tudi člane na
šega kolektiva, obvešča vse stare 
člane in tiste, ki se želijo vklju
čiti v to  organizacijo, da smo že 
prejeli članske znamkice za leto
1967.

Priznavamo, da je bilo pobira
nje članarine v preteklem  letu 
pom anjkljivo in da niso mogli 
vsi poravnati članarine ali posta
ti novi člani. Letos bomo to služ
bo okrepili in omogočili vsem, ki 
želijo biti člani PD, da bodo to 
tudi lahko postali in si s tem  
zagarantiirali ugodnosti in  popu
ste, ki jih  ta  organizacija svojim 
članom nudi.

OBČNI ZBOR 
DRAMSKE SEKCIJE

Lani dne 24. 12. se je  zbralo 
članstvo dram ske sekcije na obč
nem zboru, k jer so kritično oce
nili svoje delo v minuli sezoni.

Iz referata  njenega predsedni
ka tov. Kajič Franca je razvidno, 
da se dram atiki borijo z raznimi 
težkočami. Finančna sredstva ni
so vzrok nedejavnosti. Največ 
preglavic povzroča dramatikom 
pom anjkanje mladih igralcev, ker 
mlade ni mogoče prepričati, da 
bi pristopili v sekcijo in aktivno 
v njej sodelovali.

Več članov je  razpravljalo o 
program u sekcije, ki ni obširen, 
a je  realno postavljen. V novi se
zoni mislijo uprizoriti za dan že
na »Županovo Micko« in pozneje 
Cankarjevo proslavo, p ri kateri 
naj bi sodelovali predvsem  m laj
ši igralci.

Z vzpodbudnimi besedami je v 
razpravi sodeloval režiser sekcije 
tov. Ranzingar Ivan, ki je  pozval 
igralce, da resno pristopijo  k de
lu in  s sredstvi, ki so n a  razpo
lago, čknprej popravijo oder in 
garderobo.

Predsednik »Svobode II« tov. 
Dremel K arli je  nakazal nekaj 
problemov in  opozoril člane na 
aktivnost, ki je  merilo za dode
ljevanje finančnih sredstev, ki so

Glede na to  lahko zaključimo, 
da naj bi postala sankaška tek
movanja v H rastniku tradicio
nalna, da bi iz leta v leto zajela 
čim več delovnih ljudi s ciljem 
gojenja rekreacije delovnega člo
veka. Uspeh sankaškega tekm o
vanja, kakor tudi izredno veliko 
zanimanje občanov naše komune 
nam narekuje, da moramo letos 
organizirati še množično smu
čarsko tekmovanje.

Žal moramo na koncu ugoto
viti, da je Občinska zveza za -te
lesno kulturo v preteklem  letu 
premalo storila za množično re- 
kracijo delovnih ljudi, kar se ne 
tiče samo zimskih športov, tem 
več tudi raznih tekmovanj v letni 
sezoni. OZTK bi morala biti glav
ni iniciator in nosilec vseh mno
žičnih tekmovanj, ne pa, da se 
celo leto samo prepirajo, kako 
bo-do razdelili sredstva društvom. 
To ni samo želja nas vseh, tem 
več zahteva!

Višina članarine ostane tudi v 
letu 1967 10,00 N-din kakor do
slej, na drugi strani pa im a član 
PD glede na stalno višanje cen 
večje ugodnosti, ko se poslužuje 
uslug planinskih domov.

Vse ljubitelje planin tudi ob
veščamo-, da nam  je alpinist ro 
jak Ante Mahkota obljubil svoj 
obisk. Ob tej priliki nam bo ob 
prikazovanju barvnih -diapoziti
vov prikazal vse vrhunske dosež
ke v alpinizmu, katere je opravil 
leta 1966. O dnevu in času preda
vanja bomo vse zainteresirane 
pravočasno obvestili.

Za vaše sodelovanje in pomoč 
se priporoča Planinsko društvo 
Dol s svojo postojanko v Gorah.

poleg dobre volje in  sposobnosti 
ansam bla -tudi eden od pogojev 
za uspešno opravljanje poslan
stva, ki smo ga dolžni izvrševati.

D. K.

P r iz n a n je
kulturnikom

a m a te r je m
Dva dni pred novim letom je 

priredil d irektor Steklarne 
H rastnik tov. Jože Klanšek spre
jem  tehničnih vodij godbe na pi
hala in pevskega zbora ter pred
sednika in  tajnika DPD SVOBO
DE II.

V prisrčnem  razgovoru, ki je 
tra ja l eno uro, se je tovariš di
rektor zanimal za delo našega 
društva in  njegove probleme.

Dirigentu tov. Zaletel Viljemu 
in pevovodji tov. Petrič Viljemu 
je  v im enu upravnega odbora 
Steklarne H rastnik izročil nagra
di, ki sta jo  prejela za poučeva
nje pri vzgoji kadrov v godbeni 
in pevski sekciji.

Za pozornost, ki smo jo bili ve
seli, in za m aterialno pomoč, ki 
smo jo prejem ali v lanskem letu, 
se v imenu UO SVOBODE II n a j
lepše zahvaljujemo.

Karli Dremel 
predsednik Svobode II

Reforma in popusti
LJUBITELJI PLANIN



Upravičenci izplačila posmrtnine
V letu 1965 je  tovarniški odbor 

sindikata sprejel pravilnik o iz
plačevanju posm rtnine. Namen 
in cilj izplačevanja posm rtnine 
predstavlja  solidarnost vseh čla
nov delovne skupnosti, tako da 
ti nudijo  'svojemu sotovarišu po
moč ob izgubi ožjega družinske
ga člana. Keir je  v zadnjem  ča
su v nekaterih  pogledih prišlo 
do nejasnosti, kdo je  upraviče
nec, kdo je  zavarovanec in kate
ri krog ožjih družinskih članov 
pride v poštev, dajem o kratko 
pojasnilo ¡ob upoštevanju določil 
pravilnika:

1. Vsak član delovne skupnosti 
steklarne Hrastnik, ki je  v red
nem delovnem razm erju in upo
kojenec ki je  bil upokojen p ri 
S teklarni H rastnik, im a pravico 
in dolžnost, da  ¡plačuje v sklad 
posm rtnine. V 5. členu je  dolo

čeno, da upokojenci ne vplačuje
jo prispevkov.

2. Namen posm rtnine je, da se 
sorodstvu zavarovanca — um rle
ga, pomaga. Posm rtnina pripada 
za vsakega zavarovanca samo 
enkratno iz enega naslova, kar 
pomeni, da so izvzeti vsi prim e
ri, ko bi m orda upravičenec lah
ko zahteval posm rtnino iz različ
nih razlogov. To pomeni, če sta 
dva člana (zakonca) starši in  
otroci, ki živijo v skupnem  go
spodinjstvu, zaposleni v Steklar
ni H rastnik, v prim eru sm rti pri
pada posm rtnina v enkratnem  
znesku in obratno. K ljub tem u, 
da je določeno, da je  zavarova
nec vsak aktivni član, zakonski 
tovariš in tako dalje. Če gre za 
otroke, starše in  druge, ki so za
varovani, pripada posm rtnina 
samo enkratno, čeprav sta zapo

slena mož in  žena v Steklarni 
H rastnik, če  pa ista zaposle
na mož in  žena v različnih pod
jetjih, lahko pridobi posm rtnino 
na podlagi ustreznega potrd ila  
samo ena oseba, en upravičenec, 
pripada pa  upravičencu razlika, 
v kolikor je  v drugem pod jetju  
ta  posm rtnina nižja.

3. Po pravilniku obstajajo zava
rovane osebe in upravičene ose
be.

Zavarovana oseba je  tista, na 
katero je  navezan kritični dogo
dek — sm rt, ker le v tem  prim e
ru nastop i zavarovalni prim er.

Te osebe so:
— člani delovne skupnosti v 

rednem  delovnem razm erju;
—• vse upokojene osebe, 'ki jim  

ji bilo stalno, delovno, m esto v 
S teklarni Hrastnik;

— zakonski tovariš, starši, po-
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Nekaj vprašan in odgovorov s področja 
do ovnih razmerij

1. Vprašanje: Ali tem elj
ni zakon o delovnih raz
m erjih  tudi pozna spora
zumno prenehanje dela 
ozirom a prenehanje delov
nega razm erja po sporazu
mu, kot .ga je  poznal p re jš
n ji zakon o delovnih raz
m erjih  iz leta 1961?

Odgovor: Družbeno in 
pravno izhodišče novega 
tem eljnega zakona o de
lovnih razm erjih je  delov
no razm erje kot razm erje 
med enakopravnimi delav
ci — člani kolektiva, de
lovne skupnosti, kot nasta
ja jo , se oblikujejo in raz
vijajo na podlagi združene
ga dela in v zvezi z oseb
nim  delom. To je nadvse 
pom em bna novost, ki jo  
skuša citirani zakon p ri
m em o izpeljati. Takšno iz
hodišče im a seveda daljno
sežno posledico on zakon 
nekatere že uveljavlja. T a
ko ni več sporazum a o. p re 
nehanju delovnega razm er
ja, .odpovedi delovnega raz
m erja  itd.

Delovni človek vstopi v 
delovno organizacijo, z 
vstopom  vanjo in  z delom  
v n jej postane n jen  ena
kopraven član; preneha v 
n je j delati in  izstopi iz 
članstva in  iz delovne o r
ganizacije oziroma je lah
ko iz n je  tud i izključen.

Glede na  to  im a delavec 
pravico brez obrazložitve 
ob vsakem  času prenehati 
z delom v delovni organi
zaciji in izstopiti iz delov
ne skupnosti; pogoj pa je, 
da o. tem  obvesti delavno 
skupnost in  do ostane od 
sporočitve svojega nam ena 
na  delu še toliko časa, ko
likor je  določeno, v s ta tu tu  
(1. odstavek 96. člena 
Tz DR). Delovna skupnost 
sme sam o z delavčevo p r i
volitvijo skleniti, da de

lavcu preneha delo v de
lovni organizaciji (1. od
stavek 9/. člena TZDR). 
Novi zakon torej ne pozna 
več posebnega načina pre- 
nenaiija aeiovnega razm er
ja  po sporazumu, kot ga 
je poznal p re jšn ji zakon o 
aeiovmn razm erjih  iz leta 
19oi (¿9/. čien Zu k j .

2. V p ra šan je : A li so  o r 
g an i ¡s a m o u p ra v lja n ja  v  de
lovni o rg a n iz a c ij i  do lžn i 
u p o s te v a u  m n e n je  zd rav a ir  
šise k o m is i je  p r i  sk ra jša -  
n e m  .delovnem  č a s u  m a te 
re  p o  d ru g e m  o d s ta v k u  39. 
č len a  TZD R ?

Odgovor:. Ko. je  otrok 
s ta r 8 mesecev, im a delav
ka pravico, delati po  štiri 
ure na dan, dokler ni otrok 
s ta r štiri leta, če m u je po 
m nenju zdravniške Komisi
je  glede n a  njegovo sploš
no zdravstveno stan je  po
trebna iskrbnejša m aterina 
nega.

Ce je  o troku  do tre h  let 
po m nenju  zdravniške ko
m isije glede na  njegovo 
splošno zdravstveno stanje 
potrebna skrbnejša m ate
rina  nega, im a m ati takega 
o troka pravico, delati po 
štiri u re  n a  dan. Sodimo, 
da  so organi sam ouprav
ljan ja  dolžni upoštevati 
m nenje zdravniške komisi
je  p ri odločanju o kra j
šem delovnem času delav
ke po drugem  odstavku 
39. člena TZDR.

3. Vprašan je: Ali se čas 
začasne brezposelnosti, ko 
je delavec prijav ljen  p ri 
kom unalnem  zavodu za za
poslovanje, šteje za preki
nitev dela glede pridobitve 
pravice do  letnega do
pusta?

Odgovor: Po določbi
tretjega in  četrtega odstav
ka 62. člena tem eljnega 
zakona o delovnih razmer-

jih  pridobi delavec pravico 
ao  letnega dopusta po enaj
stin  m esečin nepretrgane
ga dela in  im a pravico, iz
rab iti ga v vsakem ietu, 
če v delu n i imel presled
ka. Če preide delavec ne
posredno ali s  presledkom  
do treh  dni z dela n a  delo 
iz ene delovne organizacije 
v drugo, se ne šteje, da je  
imeil v delu  presledek.

Glede na  citirano določ
bo pridobi delavec, k i je  
izven dela (delovnega raz
m erja) več ko t tr i dni, ne 
glede na  to, ali je  izven 
dala med tem  časom pri
števanje ozirom a je preje
m al denarno nadom estilo 
m ed začasno brezposel
nostjo, pravico do letnega 
dopusta, ko ponovno iz
polni enajst mesecev ne
pretrganega dela (zaposlit
ve). Delavec, ki se je  po 
prenehanju  dela prijavil 
p ri zavodu za zaposlova
nje, nato pa  je  ponovno 
nastopil delo (neposredno 
od zavoda za zaposlova
nje), bi imel pravico do 
letnega dopusta, ko bi po
novno izpolnil enajst me
secev nepretrganega dela. 
Čas začasne brezposel
nosti, ko je  delavec prijav
ljen piri zavodu za zaposlo
vanje, se šteje za prekini
tev dela glede pridobitve 
pravice do  letnega dopu
sta.

Čas začasne brezposelno
sti se torej šte je  za preki
nitev dela sam o tedaj, če 
delavec znova uveljavlja 
pravico d o  denarnega na
dom estila m ed začasno 
brezposelnostjo, kot to  do
loča drugi odstavek 72. čle
n a  tem eljnega zakona o 
organizaciji in  financira
n ju  zaposlovanja (U radni 
list SFRJ, št. 15/65).
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svojenci, pastorki, otroci, če ži
vijo v skupnem gospodinjstvu 
pred  nastankom  prim era naj
m anj tri leta s  članom delovne 
skupnosti Steklarne H rastnik, k i 
je  v rednem  delovnem razm erju, 
izjem a je  določena za otroke, 
neglede na  skupno gospodinj
stvo.

Upravičena oseba je  oseba, ki 
je  pristo jna sprejeti posmrtnino, 
v kolikor pride do sm rti zava
rovane osebe, iz  pravilnika izha
ja, aa  so upravičene osebe na
slednje:

— ce nastopi p rim er sm rti čla
na delovne skupnosti, ki je  v 
rednem  delovnem razm erju, za
konski tovariš, starši, o troci itd.;

— ce nastopi p rim er sm ru  
upokojenca an  upokojenke, ki ji 
je  bilo zadnje delovno m esto v 
oLCKiarm H rastnik, zakonski to
variš ali ostali, v konkor se za 
take zavarovane osebe ne zaja
m e posm rtnina iz or.ugega na
slova;

— če nastopi p rim er sm rti za
konskega tovariša, .staršev, otrok, 
posvojencev, pastorke — sorod
stvo, v konkor se ne zajam e po
sm rtnina iz drugega nasiova.

iz  tega iznaja ua se posm rtni
n a  izpiaeuje samo enkratno, ven- 
.aar gre za tako posm rtnino, ao 
katere  je  upravičena oseoa pri
sto jna sprejeti p ri dirugin prav
om  oseoan, razen kom unalnega 
zavoda za socialno zavarovanje. 
Ce pripada posm rtnina upraviče
ni osebi iz naslova socialnega 
zavarovanja in  če jo  ta  oseoa 
doni p ri zavodu za socialno zava
rovanje, v takem  prim eru  se ta  
posm rtnina, p re je ta  od socialne
ga zavarovanja, ne šteje. To po
meni, da se po načelu enkratne
ga izplačila posm rtnine upošte
vajo samo tiste, ki jih  izplačuje
jo  delovne organizacije in  druge 
institucije, razen zavoda za so
cialno zavarovanje.

Če m edsebojni zavarovanci — 
upravčenci, plačujejo prispevke, 
so upravičeni do enkratne po
sm rtnine in  se sorodstveno raz
m erje ne upošteva. Za otroke je 
upravičena oseba, na  katero je 
o trok  prijavljen  po nasiovu so
cialnega zavarovanja.

Po uradni dolžnosti je  potreb
no ugotoviti upravičenost izpla
čila, zlasti p a  ugotoviti dejstvo, 
da  se posm rtnina ne bi prejela 
iz dveh naslovov. V kolikor pa 
zavarovana oseba .nima nikogar 
— ni upravičene osebe, se po
sm rtnina izplača tis ti osebi, ki 
poskrbi za pogreb.

V kolikor je  določeno., da mo
ra ta  zavarovana in  upravičena 
oseba živeti v skupnem  .gospo
dinj stvu, se šteje, da  zavarova
nec živi v dejanskem  .skupnem 
gospodinjstvu z upravičeno ose
bo, če neposredno p red  nastan
kom  prim era živita skupaj naj
m anj — 3 leta.

Posm rtnina se izplača po na
stanku prim era na  podlagi sploš
no znanega dejstva ali pa  z izpi
som iz m rliške knjige.

Za razvezane in  razveljavljene 
zakonske zveze se šteje, da niso 
obstajale. Če um re otrok p ri po
rodu ali ob času poroda v sta
cionarnem  zavodu, upravičeni 
osebi ne pripada posm rtnina. 
Posm rtnina je  določena v višini 
750 N-din za zavarovance nad 7 
let, za zavarovance do vključno 
7 let pa 50 %•



Zanimalo vas bo — zanimalo vas bo!
V mesecu februarju  bodo praz

novali' svoj ro jstn i dan:

Alauf Jožefa, Bajda Angela I., 
Blaj Danijela, Booko Frančiška, 
Brezovšek Romana, Brzin Alenka, 
Draksler Jožefa, Drobne Cvetka, 
Dušak Helena, Eminovič Ana, 
Gračner Vera, Grešak Jera, Hom- 
šek Angela, Jarkovič Gabrijela, 
Jevnišek Magda, K irn Lidija, 
Kumperger Erna, Lapornik Kri
stina, Leskovšek Karolina, Maj
cen Slavka, Matek M arija, Odla- 
zek Silva, Oplotnik Jožefa, 01- 
šak Valentina, Ovnik Marinka, 
Pistotnik Jožefa, R ajer Jožefa, 
Rajh Ana, Rupnik Jožica, Ravni
kar Miroslava, Rižnar Jerica, 
Ručman Gabrijela, Sajevic Bro- 
nislava, Salmič Ivana, Simončič 
Jožefa, S tražar Milena, Šmid Jo
žefa I., Tržan Apolonija, Vidžem 
Danica, Vlaj M arija, Zagorc 
Zdenka, Zakošek Helena, Zaleti 
Kristina. Zorec Olga, Zorčič Ju
lijana, Zupančič Frančiška,_ Že- 
kar Ljubom ira. Brečko Tatjana, 
Cvetko Ljudmila, Hudi Doroteja, 
Jazbinšek Olga, Marinko Lea, 
Pirc Apolonija, Podlunšek Anica, 
Špeglič M arija. Grčar Valentin, 
Kožar Milan, Tušar Jože, Arda- 
lič Džoko, B ajda Jože, Bedrač 
M aksimiljan, Bočko  ̂ Franc, 
Bradaoevič Peter, Brečko Ladi
slav, Cigale Adolf, Crnkovič 
Franc, Drgan Aleksander, Drgan 
Viktor, D ragar Danilo, Gorišek 
Alfonz, Grešak Milan, H erek 
Ivan, Jelakovič Jože, Jugovar 
Rihard. Kapla Stanislav. Klenov
šek Miloš, Knez Alojz III., Knez 
Milan, Košller Robert, Lazarevič 
Drago, Laznik Jože, Majcen Fer
dinand, Malis Viliem, Marjanovič 
Rafael, Mejač Peter I., Ocepek 
Franc, Odžič Milan, Papež Franc
II., Peklar Mirko, Peklar Oto, 
P in tar Silvester. Prah Jože, Puš
nik Stanko. Rak Matija, Rupnik 
Jože, Smode Mirko, Smodič Ju
lijan, Strašek Jože, Sušin Alojz, 
Šoper Jože, Šubi Stanislav, Šun- 
ta  Alojz, Tošič Dane, Tošič Savo, 
Udovč Anton, Vodenik Jože, 
Zavrl Anton, Zupanc Edvard. Zu
panc Emil, Žlindra Boris, Žlin
dra Ferdo, šen tju rc  Boris.

Vsem 'slavljencem iskreno če
stitam o !

Prišli v podjetje:

Drgan Aleksander, delavec te
žak: Kalšek Boris — menjalec 
klešč, Kožar Jože — nosač stek
la, Klanšek Ivica, Legvart M arta, 
Brglez Alojz, Ram šak Franc, 
Bregar Albin, Ž ibret Miroslav, 
Lakner M arjan — odnašale!; 
Kmetič Ana, Osterm an Vera, Vo- 
dep Silva, Klenovšek Angela, Za
gozda V iktorija — delavtke v slli- 
kaimici; Volavšek Rozalija — 
pomonža delavka v brusilnici; 
Mišmaš Gabrijela, Rupnik Lidi
ja, Frankovič H enrika, Prašnikar 
Karolina, R ajar Stanislava — 
skladiščne delavke in  ing. Us 
Aleksej — vodja ta ljen ja  prip ra
ve zmesi in laboratorija.

Odšli iz podjetja  na lastno
Željo:

Jarc Stanko Jarc Milan, Koc
jan  Irm linda, Ivanovič Danica, 
Salobir Drago, Pišek Ana, Ma- 
rodi Frančiška, Biglez Brigita,

Gričar Stanislava, S tradar Mari
ja, Pucelj Terezija, Brečko Ivana
I., Jugovar Rihard.

Samovoljno zapustili delo:
Podlesnik Frančiška, K otar 

Ana, K oritnik Milena in Kocman 
Anton.

Upokojeni:

Sihur Anton in Ocepek Franc I.

Prirastek v družini so dobili:

Srebat Jože — hčerko, Baraki- 
ni Ferdo — hčerko, Jeran  Franc
— hčerko, Eminovič Jusuf — si
na, Klemen Jože — sina, Knez 
Jože I. — sina, S trniša Viljem
— hčerko, Rancinger Ivan — 
hčerko, Hudi M arinka — hčerko.

Poročili so se:
Drobne Cvetka, natikalka in 

Povše Alojz, pomočnik; Ankon 
Sonja obžigalka, SEVNIK; Pust 
Hedvika, delavka v brusilnici, 
DRNOVŠEK; Grešak Ana, delav
k a  v brusilnik! in Bohnec Anton, 
pomočnik; Livk Frančiška, re- 
zalka in Wolfand Alfred pomoč
nik; Maririkovič Dimitrij, nabira
lec; Pikelj Alojzija, i/.pihalka in 
Mešiček Ivan, delavec; H aupt
m an Milena adm inistrator, 
PIRC.

O d šel v  p o k o j
Tov. SIHUR Anton se je  rodil

4. 1. 1912 v Hrastniku. Po kon
čani šob se je  zaposlil pred  41 
leti p ri našem  podjetju . K er je 
bil napredno usm erjen, je  bil v 
stari Jugoslaviji od bivših last
nikov zato tud i vedno in  redno 
zapostavljen in  m u n i bila dana 
možnost napredovanja v steklar
skem poklicu. Prav tako je  bil 
deležen prav  vseh odpustov, ki 
so bili zelo pogosti med znano 
gospodarsko' krizo.

Po prihodu okupatorja je  zav
zel kot ta k  proti n jem u sovražno 
stališče. Narodno osvobodilno 
borbo je  pričel podpirati od nje
nega samega začetka, aktivno pa

se je vanjo vključil ju lija  1944. 
Zaradi svoje skrom nosti in  disci
pliniranosti v prem agovanju te
žav je  bil m ed soborci zelo pri
ljubljen, p rav  zaradi tega pa po
stavljen za kom isarja čete in 
sprejet ob prvi obletnici republi
ke, to je  29. 11. 1944, v KPJ.

Po osvoboditvi se je  takoj 
vključil v izgradnjo dežele, p ri 
delu se je vedno odlikoval, kljub 
težavnemu delu v družbeno poli
tičnih organizacijah. Zaradi širo
kega znanja, poznavanja proble
mov, prilagaajnja situaciji te r 
politične širine je opravljal ved
no odgovorne družbene in poli
tične naloge, od člana okrajnega 
komiteja ZK, sekretarja  tak ra t
ne partijske celice, sekretarja  
občinskega komiteja, skretar.ja 
tovarniškega komiteja, poslanca 
republiške skupščine, člana cen
tralnega in  republiškega odbora 
sindikata, predsednika upravne
ga odbora, centralnega delavske
ga sveta in še in še. Za tako  ak
tivnost se je  m oral nem alokrat 
odpovedovati osebnemu razvedri
lu in v resnici tega razvedrila ni 
nikoli poznal in vendar je bil za 
vse nas, ki smo ga poznali, z njim  
delali, vedno dostopen, priprav
il en svetovati in nas tudi navdu
ševati za nadaljnje delo.

Zato m u želimo sedaj, ko ie 
stonil v zasluženi pokoj, obilo 
osebnega zadovoljstva in veselja, 
to pa zato. k er je  za nas o p rav i 
ogromno delo, ob vsakem uspe
hu, ki ga je  kolektiv dosegal v 
skupnih naporih, se pa ie veselil. 
Na tem eljih takga dela bomo do
segali še večie uspehe, katerih 
se bomo veselili, mi pa smo pre
pričani. da se bo teh uspehov ve
selil tudi tov. STHUR.

Želimo Ti, obilo sreče v zaslu
ženem pokoju.

O d šel v  p o k o j
Tov. Ocepek Franc se je  rodil

4. 9. 1911 v Radečah, po končani 
osnovni šoli se je  zaposlil p ri na
šem podjetju  in je  delal nepretr
gano do upokojitve.

Pri delu je  h itro  napredoval 
te r se uvrstil med tis te  steklarje, 
ki so poznali vso um etnost ste
klarskega poklica. Svoje delo je 
vedno opravljal z voljo in  vese
ljem, zavedajoč se, da je delo edi
ni vir koeksistence človeka, v to 
pa ga je  gnala tud i skrb za dru
žino', K ljub prizadetosti, ko je mo
ral zapustiti svoj steklarski po
klic, pa  je  drugo delo opravljal 
z isto  vnemo in veseljem vse do 
upokojitve kot svoj prejšnji po
klic.

Tov. Ocepek pa ni bil samo 
dober steklar, am pak tud i vzo

ren športnik in  v svojem pro
stem času se je  izpopolnjeval s 
svojo športno virtuoznostjo pa 
razveseljeval naše domače in tu 
je gledalce.

Kakor je  bil v svoji m ladosti 
poln vedrosti, ki je  bila zanj ved
no tako  značilna, je z isto  ved
rostjo  odšel v pokoj.

Zato m u želimo še obilo sreče 
in da bi še dolgo užival zasluže
ni pokoj.

O dšel v  p o k o j
Pred dnevi smo se poslovili od 

dolgoletnega tovariša in sodelav
ca PETRIN Alojza, ki odhaja v 
zasluženi pokoj. Rojen je bil
7. 6. 1911 v H rastniku. Izhaja pa  
iz rudarske družine.

Od leta 1917 do 1924 je hodil v 
osnovno šolo v H rastniku. Po 
končani osnovni šob se_ je  leta 
1924 zaposlil v Steklarni H rast
nik. Zaradi objektivnih razlogov 
je imel nekaj prekinitev, vseeno 
pa je  bil p ri nas zaposlen polnih 
30 let.

Tako kot vsak napreden dela
vec je tu d i Lojze ostal brez dela,

in to velikokrat, ker je takratn i 
lastnik obdržal na  delu samo ti
ste delavce, ki so bili v proizvod
nji pri pečeh.

Ko se od njega poslavljamo, 
m u želimo, da bi še dolgo živel 
v krogu svojih dragih.

Z A H V A L A
Ob prerani izgubi naše drage m am e RAČKI TEREZIJE, 

se zahvaljujemo za vso dano pomoč katero  so nam  nudili 
ob priliki njene težke bolezni — vsem sosedom prav tako 
iskrena hvala dr. Toplak Jožetu. Vso zahvalo izrekamo godbi 
in pevskemu društvu SVOBODE II., za žalostinke ob odpr
tem  preranem  grobu in vsem kateri so darovali vence in 
jo  sprem ili na zadnji poti.

družina Rački Ivan in  Gril
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Križanka »NAŠI IZDELKI« je  

nagradna. Med reševalce s p ra 
vilnimi rešitvami bomo z žre
bom razdelili pet nagrad v  skup
ni vrednosti 65 N-din. Rešitve 
pošljite do sobote 18. 2. na na
slov: Uredništvo »STEKLARJA« 
STEKLARNA HRASTNIK. Na 
kuverti označite: N agradna kri
žanke:

Za januarsko nagradno križan
ko smo prejeli 52 rešitev. Žreb 
je bil naklonjen naslednjim  reše
valcem, ki prejm ejo:
Platinovšek Karel 201 NMin
Projič Rezi 15 N-din
Lipovšek Franc 10 N-din

Lipovšek Ivanka 10 N-din
Ko-bal Anton 10 N-din

Pravilna rešitev januarske kri
žanke.

VODORAVNO: Srečno novo 
leto, anas, om ikanost, okupator, 
o, masa, orgi, KL, Otokar, Nela, 
mak, rovte, tla, sep, Ljuba, Ži
gon, PU, Ida, tabu, elisa, Igarka, 
lire, erudit, krvnik, Vladka, mi
nomet, aloja, e, dialog, PJ, Uri, 
NE, s, Ankaran, stanca, ala, TR, 
sink linala , Iturup,, rast, tona, 
copatica, soda vi čar, činčila, 
emir, valovanje, Ngami, Ahaja, 
oro, ostavka, Rab, Banat.

Hudodelstvo -  zločin
V pravnem  in vsakdanjem  je 

ziku se uporablja beseda »hudo
delstvo« že več kot s to  let. Be
seda hudodelstvo pom en v sm i
slu kaznivih dejanj eno n a jhu j
ših kaznivih dejanj. Kazenski 
zakonik iz leta 1929 pa že vse
buje poseben izraz za hudodel
stvo, in sicer zločin. Kazenski 
zakonik iz leta 1951 je ponovno 
vpeljal za kaznivo dejanje s ta r  
slovenski izraz hudodelstvo —■ 
vojna hudodelstva itd. Izraz hu
dodelstvo pomeni v novi zakono
daji kaznivo dejanje.

Beseda hudodelstvo je  zložen
ka. Izraz pa je  s ta r in  udom ačen 
v zakonodaji in  pravni literatu ri

ko t beseda zločin v srbohrvaščini. 
Izraz kaznivo dejanje se uporab
lja  predvsem  v zakonodaji in 
sodstvu, izraz hudodelstvo pa v 
slovstvu. Iz zgodovinskega vidi
ka se vidi, da se je  beseda hudo
delstvo stalno uporabljala in  da 
se je  le v kratkem  presledku 
vtihotapila srbo-hrvatska izposo
jenka — zločin. V nepravni kn ji
ževnosti in v časopisju se upo
rab lja  izraz zločin zelo pogosto.

Iz navedenega vidimo, da se je 
izposojenka zločin neopravičeno 
in po nepotrebnem  vtihotapila 
v slovensko' književnost, ker im a
mo zanjo že zdavnaj popolnoma 
udomačeno besedo — hudodelst
vo.

Razkladanje 3. IS stroja

Zelo zamudno in težko je bilo razložiti velike zaboje tretjega
IS  stroja

V naslednji številki S teklarja vas bomo obvestili o letni 

konferenci ZK in sklepih, ki so bili na njej sprejeti.


